

# 东北农业大学学报

月刊 1957 年创刊

第 41 卷 第 12 期 总 190 期 2010 年 12 月

## 目 次

### 作物科学

- 两个大豆灰斑病抗性相关 SCAR 标记的发现与鉴定..... 丁俊杰, 文景芝, 杜永俊, 等 (1)  
转 *TaDREB3* 基因大豆的农艺性状研究..... 张彬彬, 刘森, 高冬梅, 等 (6)  
转基因抗旱大豆对土壤酶活性的影响..... 乔琦, 丁伟, 李新海, 等 (11)  
2008~2009 年黑龙江省稻瘟病菌生理小种鉴定..... 孙洪利, 潘春清, 刘洋大川, 等 (15)

### 园艺科学

- 黄瓜果肉颜色遗传分析及 SSR 分子标记..... 李博, 秦智伟, 周秀艳 (21)  
2009 年东北三省番茄叶霉病菌主流生理小种变化监测..... 韩晓莹, 康立功, 许向阳, 等 (26)  
大字杜鹃种质资源遗传多样性与亲缘关系的 RAPD 分析..... 姬文秀, 金东淳, 李虎林 (30)

### 农业资源与环境

- 农肥和化肥对黑土土壤氮素转化功能菌的动态影响..... 赵伟, 陈雅君, 王宏燕 (34)  
分离自扎龙湿地的一株降解纤维素细菌的鉴定..... 徐莹, 许修宏, 李洪涛 (39)  
不同水肥管理技术对北五味子产量的影响..... 徐宁, 周连仁 (43)

### 生命科学

- 彩叶草 (*Coleus blumei* Benth.) 小孢子发生及雄配子体发育..... 魏琪, 李凤兰, 刘荣梅, 等 (48)  
鲁西黄牛成纤维细胞 *MSTN* 基因敲除研究..... 冯霞, 李树峰, 佟慧丽, 等 (53)  
禾谷镰刀菌 (*Fusarium graminearum*) 几丁质酶基因特征分析..... 刘冰南, 杨谦 (60)

## 动物科学

- 环境温度和维生素 C 对后备蛋鸭免疫器官发育及抗氧化性的影响 ..... 范承浩, 王宏强, 王 安 (65)  
甲基睾酮对雌性斑马鱼性腺发育的抑制作用 ..... 赵春刚, 范 鹏, 刘 奕, 等 (70)  
我国三种野生泥鳅遗传多样性的微卫星分析 ..... 李雅娟, 于 卓, 张明昭, 等 (75)  
不同温度下不同蛋白水平对镜鲤 (*Cyprinus carpio L.*)  
非特异性免疫的影响 ..... 张 桐, 徐奇友, 许 红, 等 (80)

## 动物医学

- 乌连止泻颗粒剂中挥发油提取和包合工艺研究 ..... 李继昌, 于文会, 张秀英, 等 (86)  
鹿科动物茸角组织 *Osteopontin* 基因全长 cDNA 的克隆及表达分析 ..... 郝 丽 (91)

## 食品科学

- 大豆蛋白酶解物的抗癌活性研究 ..... 吴 非, 于胜男, 葛锡娟, 等 (98)  
肉中两种致病菌的双重 PCR 检测方法的建立 ..... 赵燕丽, 许 岩, 张立钢, 等 (103)

## 农业工程与技术

- 自然冷资源保鲜库自控系统设计及应用 ..... 张 飞, 周福君 (109)  
用于甜菜自动移栽机的链式纸体研究 ..... 任珂珂, 陈海涛, 赖庆辉, 等 (113)  
基于 DSP 的农村变电站电压无功控制方式研究 ..... 李宁宁, 赵玉林, 王德状, 等 (119)  
光纤光栅车辆称重测速关键装置设计与试验 ..... 张怀玉, 夏吉庆, 孟令权 (123)

## 简报

- 协同催化光度法测定环境水样中痕量汞研究 ..... 姜洪波 (129)  
不同稗草密度对草地早熟禾土壤微生物变化的影响 ..... 刘婉娈, 陈宇菲, 樊金萍, 等 (132)

## 科技进展

- 蛋白质组学在大豆中的研究进展 ..... 刘珊珊, 姜自芹, 刁桂珠, 等 (136)  
miR-221 功能研究进展 ..... 陆黎敏, 高学军, 李庆章, 等 (145)  
《东北农业大学学报》2010 年总目次 ..... (151)

[期刊基本参数] : CN23-1391 / S \* 1957 \* m \* A4 \* 160 \* zh \* P \* ¥8.00 \* 1 000 \* 29 \* 2010-12-25

**DONGBEI NONGYE DAXUE XUEBAO**  
**JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY**

Monthly    Vol. 41 No. 12 (Cumulated No. 190)    Dec. 2010

**CONTENTS**

**Crop Science**

Discovery and identification of two SCAR related markers resistance to

soybean frogeye leaf spot frogeye leaf spot.....DING Junjie, et al. ( 1 )

Study on agronomic traits of transgenic soybean overexpressing *TaDREB3*.....ZHANG Binbin, et al. ( 6 )

Effect of transgenic drought resistant soybean on soil enzyme activity.....QIAO Qi, et al. ( 11 )

Identification on the physiological races of *Pyricularia oryzae* in

Heilongjiang Province from 2008 to 2009.....SUN Hongli, et al. ( 15 )

**Horticultural Science**

Genetic analysis and SSR molecular marking of flesh color trait in cucumber.....LI Bo, et al. ( 21 )

Monitoring variation of predominant physiological races of tomato leaf mold in

northeastern three provinces in 2009.....HAN Xiaoying, et al. ( 26 )

Genetic diversity and relatives analysis of *Rhododendron schlippenbachin* Maxim.

based on RAPD.....JI Wenxiu, et al. ( 30 )

**Agricultural Resources and Environment**

Effects of manure and chemical fertilizers application on functional bacteria of

nitrogen transformation in black soil.....ZHAO Wei, et al. ( 34 )

Identification of cellulolytic bacteria isolated from Zhalong wetland.....XU Ying, et al. ( 39 )

Effects of *Schisandra chinensis* yield in different technologies on water and

fertilizer management.....XU Ning, et al. ( 43 )

**Life Science**

Microsporogenesis and male gametophyte development in *Coleus blumei* Benth.....WEI Qi, et al. ( 48 )

Study on myostatin knockout of *Luxi huangniu fibroblast*.....FENG Xia, et al. ( 53 )

Feature analysis of chitinase genes from genome of *Fusarium graminearum*.....LIU Bingnan, et al. ( 60 )

## **Animal Science**

- Effects of ambient temperature and Vitamin C on immune organ development and anti-oxidative capability in reserved laying ducks.....FAN Chenghao, et al. ( 65 )
- Inhibiting effect of methyltestosterone on gonad development of female Zebrafish (*Danio rerio*).....ZHAO Chungang, et al. ( 70 )
- Genetic diversity in Chinese loach species analyzed by microsatellite DNA markers.....LI Yajuan, et al. ( 75 )
- Effects of different protein levels on non-specific immunity of mirror carp (*Cyprinus carpio* L.) at different temperatures.....ZHANG Tong, et al. ( 80 )

## **Veterinary Science**

- Study on Wulian antidiarrheic granules of the extraction and clathration processes of volatile oils.....LI Jichang, et al. ( 86 )
- Full length cDNA cloning and expression analysis of *Osteopontin* gene from deer antler tissue.....HAO Li. ( 91 )

## **Food Science**

- Research on anti-cancer activities of soybean protein hydrolysates.....WU Fei, et al. ( 98 )
- Establishment of duplex PCR for detection of two bacterial pathogens in meat.....ZHAO Yanli, et al. (103)

## **Agricultural Engineering and Technology**

- Design and application of an automatic control system on vegetable freshening with natural cool resources.....ZHANG Fei, et al. (109)
- Study of chain paper pot using automatic transplanter for sugar beet.....REN Keke, et al. (113)
- DSP-based voltage and reactive power control mode of rural substation.....LI Ningning, et al. (119)
- Design and testing of critical devices for vehicle weighing and speed measurement by Fiber Bragg Grating.....ZHANG Huaiyu, et al. (123)

## **Brief Report**

- Study on mensurating trace mercury in the environmental water sample using synergistic catalytic spectrophotometry.....JIANG Hongbo. (129)
- Effect of different densities of *Echinochloa crusgalli* L. Beauvois on changes of *Poa pratensis* L. soil microorganism .....LIU Wanluan, et al. (132)

## **Progress in Science and Technology**

- Applications of proteome techniques to soybean research.....LIU Shanshan, et al. (136)
- Progress on miR-221 function.....LU Limin, et al. (145)

The end

[Serial parameters]: CN23-1391 / S \* 1957 \* m \* A4 \* 160 \* zh \* P \* ¥8.00 \* 1 000 \* 29 \* 2010-12-25